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Beretning fra bestyrelse og ledelse Store Bjørn 2025 
 

Året 2024 har budt på mange ting for Store Bjørn. 
Denne årsberetning skal give digt et lille indblik i 
året der er gået, og hvad som har rørt sig i 
gruppen. 
 
Medlemsudvikling 
Medlemstallet er gået fra 70 til 62 medlemmer det 
seneste år, så tendens fra de seneste 4 år hvor vi 
har mistet medlemmer, fortsætter desværre. 
Skal man se positivt på det, er vi blevet gode til at 
fastholde vores nuværende medlemmer, også de 
ældre som tidligere har været svære at fastholde. 
 
Nedgangen i medlemstallet skyldes primært at der 
er færre nye som har meldt sig til, og ikke 
udmeldelse. 
Det betyder at vi nu har en mere jævn fordeling af 
spejdere på tværs af alder, hvor det tidligere har 
været familie og mikro som har haft overvægt af 
medlemmer. 
 
Synligt spejderarbejde i lokalmiljøet kan tiltrække 
flere medlemmer. 

Inviter din bedste ven med til spejder, deltag til 
arrangementer i byen, og fortæl stolt om hvilken 
gode oplevelser som spejder har givet dig. 
Det kan hjælpe os til at vokse og blive en stabil 
spejdergruppe. 
 
Ledergruppen er stabil, og vi er nu 15 ledere i 
gruppen. Hvilket er et passende antal til at drive 
det gode spejderarbejde. 
 
Vi mangler fortsat forældre der vil hjælpe og støtte, 
til de enkelte arrangementer vi har hen over året. 
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Gruppeture og arrangementer 
Vi har efterhånden en hel del traditioner i gruppen, 
gruppeture er altid populære, og det seneste år har 
vi også haft ekstra fokus på at deltage i øvrige 
arrangementer i byen. 
 
Det seneste år har budt på bl.a. følgende ture og 
arrangementer i gruppen: 
 
Sommerweekend, Oprykning, 
Sommerferiekataloget/klatrearrangement, 
Havnefest, Høst fest, Novemberdag, 1. søndag i 
advent, juleafslutning og kyndelmisse. 
 
Lederudvikling 
Med den robuste lederflok vi har, har vi kunne 
holde ledermøderne på et minimum. 
 
Vi har haft et stort ledermøde i 2024, hvor vi fik 
fordelt ansvarsområder og opgaver for det 
kommende halve år, efter mødet bød 
gruppelederne på et sjovt orienteringsløb, og aften 
hygge ved bålet på spejdergrunden. 
 
I 2024 har der været stor fokus på træning og 
uddannelse af vores ledere. 
Det seneste år er det lykkedes at få hele 10 ledere 
og assistenter afsted på kursus, flere af dem 
ovenikøbet mere end én gang. 
 

• 4 ledere har været på kursus med fokus på 
vegetariske bålretter. 

• 4 ledere har taget 4 timers kursus i 
førstehjælp, og elementær 
brandbekæmpelse. 

• 1 leder har taget 12 timers førstehjælp med 
fokus på spejderarbejdet. 

• 3 ledere har gennemført uddannelsen som 
kanoinstruktør. 

• 3 ledere har gennemført begynderkursus i 
træklatring. 

• 1 leder er startet på træklatre instruktør 
uddannelsen, som afsluttes i 2025. 

 

 
 
Bestyrelsen 
Vores bestyrelse har afholdt 6 bestyrelsesmøder 
det seneste år. 
 
I foråret 2024 fik vi den store og glædelig nyhed, at 
den A.P Møllerske støttefond har bevilliget 
Fremtidens Spejderhytte til Store Bjørn. 
 
Derfor har bestyrelsens primære fokus i 2024 
været udvikling af spejdergrunden. 
 
Vi har fået skabt en helhedsplan for 
spejdergrunden, som har ligget til grund for 
ansøgning om landzonetilladelse. 
Landzonetilladelsen er en forudsætning for at vi 
kan søge om byggetilladelse og opføre den nye 
spejderhytte. 
Ansøgning om landzonetilladelse har været en lang 
proces, men vi forventer at have en afgørelse i 1 
kvartal af 2025. 
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Forårets arbejdsdag blev brugt på at renovere 
vores lejrplads på Spejdercentret Gurredam, og 
efterårets arbejdsdag blev brugt at rive den gamle 
spejderhytte ned, for at gøre plads til den nye. 
 
Det er vigtigt at I forældre støtter op om vores 
arrangementer, herunder arbejdsdagene for at vi 
kan komme i mål med vores projekter. 
 
Sideløbende med byggeprojektet, har bestyrelsen 
fået udarbejdet den færdige bestyrelseshåndbog. 
Den kan I finde her: 
www.hornbaekspejderne.dk/handboeger 
 
Derudover har vi fået liv i vores Facebook og 
Instagram konto, som vi vil opfordre jer til at følge 
med I. 
 
www.facebook.com/hornbaekspejder 
www.instagram.com/hornbaekspejderne 
 
Til sidst har vi fået taget hul på diverse 
sikkerhedsbestemmelser, som skal være med til at 
støtte spejderlederne i deres arbejde. 
Herunder bestemmelser for førstehjælp, klatring, 
sø, og vand aktiviteter mv. 
 
 
 

 
 
 

Økonomi 
Som årsregnskabet afspejler, er vi ramt noget forbi 
det budget vi lagde for et år siden. 
Vores samlede udgifter endte på 356.569, - kr. 
hvilket er mere end det dobbelte af det 
budgetterede. 
Til gengæld følger indtægterne med, og det 
samlede resultat ligger blot 1.277, - kr. fra det 
oprindelige budget. 
 
De store afvigelser skyldes først og fremmest en 
stor donation fra Fabrikant Peder Paulsen og 
Hustrusfond, som en af vores forældre har 
indstillet os til. 
 
Her har vi fået doneret hele 150.700, - kr. til 
opførsel af ny bålhytte med shelters. 
 
Materialerne er leveret, og vi håber at kunne 
opføre dette på spejdergrunden i foråret 2025. 
 
Derudover har vores frivillige været flittige med 
ansøgning af yderligere tilskud, ligesom vi har fået 
donationer for deltagelse til Havnefesten, og 
Kronborg Cup. 
Nogle af disse tilskud strækker sig ind i 2025, og vil 
derfor også afspejle dettes budget. 
 
 
 
 
 
Patrick S. Timmner 
Bestyrelsesformand 
Hornbækspejderne – Store Bjørn 
 

https://hornbaekspejderne.dk/files/2025-02/Bestyrelsesh%C3%A5ndbogen%20-%20Store%20Bj%C3%B8rn.pdf
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